
På Klima-, Miljø- og Teknikudvalgets møde den 2. april 
2024 spurgte Anders Liltorp (A) til bænke ved 
Vestvolden og Avedøre Idrætscenter 
 

 

 

 

 

Spørgsmål 
Anders Liltorp (A) spurgte til bænkenes placering ved Vestvolden (ud for 

Avedøresletten) og hvad mulighederne er for bordbænkesæt ved Avedøre 

Idrætscenter. Administrationen udarbejder et notat. 

 

 
 

Svar 
 

Bænkene på Vestvolden – ud for Avedøresletten 

Det er Naturstyrelsen, der ejer og drifter Vestvolden ud for Avedøresletten. 

Administrationen har været i dialog med Naturstyrelsen. Naturstyrelsen har 

meddelt, at de ikke har konkrete planer om at opsætte bænke ud for 

Avedøresletten, men hvis kommunen for egen regning ønsker at opsætte 

bænke, vil Naturstyrelsen ikke modsætte sig det. Vej og Park har for 

nuværende ikke planer om at opsætte yderligere bænke i området. 

 

Begrundelse for de bænkenes placering langs med Voldgaden 

Bænkene langs med Voldgaden er placeret jævnfør ”Pleje- og anlægsplan 

for Vestvolden 2020-2025”. Derfor er bænkene placeret lidt tilbagetrukket i 
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forhold til Voldgaden og allé-plantningen. Administrationen har, i 

forbindelse med revidering af ”Pleje- og anlægsplan for Vestvolden 2026-

2030”, været i dialog med Slots- og Kulturstyrelsen om at få ændret på 

reglerne for placeringen af bænke, så bænke i fremtiden kan placeres 

tættere på selve Voldgaden. En ændret placering af bænke vil lette 

tilgængeligheden til bænkene for blandt andet ældre og dårligt gående.  

 

Nyt bordbænkesæt ved Avedøre Idrætscenter 

Vej og Park opsætter et bordbænkesæt ved Avedøre Idrætscenter, på 

græsarealet ved fitnesspladsen, da der ud fra en faglig vurdering er et 

begrundet behov på dette sted. Dette skyldes, at et bordbænkesæt kan 

understøtte brugen af fitnesspladsen og at der er mange brugere ved 

denne placering (Fitnessbrugere, tilskuere og beboere).    

 

  


